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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till försvarsminister Pål Jonson (M)

2024/25:996 Försvarsmakten och PFAS i Uppsalas vatten

År 2012 upptäckte Uppsala Vatten PFAS-föroreningar i mark och grundvatten. 
Enligt det kommunala bolaget – som sedan dess har renat dricksvattnet till 
acceptabel nivå – kommer föroreningarna från brandskum som Försvarsmakten 
använt på Ärna flygplats i kommunen.

Den bilden delades av Mark- och miljööverdomstolen vid Svea hovrätt, som i 
fjol slog fast att Försvarsmakten ska ersätta Uppsala Vatten för kostnaderna för 
reningen, vilket i veckan slogs fast när Högsta domstolen beslutade att inte ge 
fallet prövningstillstånd.

Det kommunala va-bolaget Uppsala Vatten hann dock bara fira i några timmar 
innan en skriftlig kommentar från Försvarsmakten lade sordin på stämningen.

Försvarsmakten menar i kommentaren att det fortfarande inte är klarlagt att det 
är Försvarsmakten som ligger bakom föroreningarna och vidhåller att det finns 
många andra verksamheter som kan ha bidragit till den spridning av PFAS-
ämnen som gjort att Uppsalas vattentäkter förorenats.

I dag är ett stort antal brandövningsplatser kopplade till Försvarsmakten eller 
till annan flygverksamhet starkt förorenade av PFAS, och kostnaderna för detta 
är i dag spridda mellan privatpersoner, kommunala va-bolag och 
Försvarsmakten. Uppsaladomen pekar nu ut Försvarsmakten som den 
förorenare som ska betala.

Kommunikationen från Försvarsmakten leder dock till osäkerhet i detta fall.

Jag vill därför fråga försvarsminister Pål Jonson:

 

Har ministern haft någon dialog med Försvarsmakten angående frågan 
om ansvar och kostnader som följer av PFAS-föroreningarna runt Ärna 
flygplats?

Från Riksdagsförvaltningen
2025-04-04
Besvaras senast
2025-04-16 kl. 12.00
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………………………………………

Katarina Luhr (MP)

Överlämnas enligt uppdrag

Lena Lindbäck


